

Awa AIDARA-KANE 博士 Dr Awa AIDRA-KANE

世界衛生組織(世衞)食物安全及動物傳染病部

綜合監測微生物抗藥性諮詢小組 統籌主任

Dr. Aidara-Kane 現為世衞綜合監測 微生物抗藥性諮詢小組統籌主任。 她先後取得法國南特國立農業與 食品工業技術工程學院 (ENITIAA, Nantes) 頒授的食物科技碩士 學位,以及法國貢比涅科技大學

(UT, Compiegne) 頒授的微生物學博士學位和監督高等學位研究的 資格。

在1984年至1990年間,Dr. Aidara-Kane 在達喀爾大學 (UCAD, Dakar) 醫學院細菌及病毒學系擔任副教授。她在 1985年加入達喀爾巴斯德研究所 (PI, Dakar),兼任助理研究員。1997年,她出任實驗細菌學實驗室主管,以及食品衞生與環境實驗室科學主任。

Dr. Aidara-Kane 致力研究腸道和食物中的病原體的表型和基因特徵。

2002 年,Dr. Aidara-Kane 加入世衞,負責統籌世衞遏制食物中微生物抗藥性的工作。

Coordinator of the WHO Advisory Group on Integrated Surveillance of Antimicrobial Resistance (WHO-AGISAR)

Department of Food Safety and Zoonoses, World Health Organization.

Dr Awa Aidara-Kane is the lead of the WHO Advisory Group on Integrated Surveillance of Antimicrobial Resistance (WHO-AGISAR). She obtained her MSc in Food Technology at ENITIAA in Nantes, France and her PhD and HDR (Accreditation to Supervise Research) degrees in Microbiology from University of Technology of Compiegne, France.

She was the associate Professor of Bacteriology and Virology at the Faculty of Medicine of University Cheikh Anta Diop in Dakar from 1984 to 1990. She joined the Pasteur Institute of Dakar as Assistant Researcher in 1985 and became the Head of the Laboratory of Experimental Bacteriology and Scientific Director of the Laboratory of Food Hygiene and Environment in 1997.

Her area of research was phenotypic and genotypic characterization of enteric and foodborne pathogens.

She joined the World Health Organization in 2002 where she is coordinating the WHO's activities on containment of foodborne antimicrobial resistance.